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Notulen openbare vergadering van de gezamenlijke raadscommissie van de 
 gemeente Krimpenerwaard 
 

Algemeen: 
Datum:  24 oktober 2017 
Tijd: 20.00 –21.56 uur 
Locatie: Raadzaal gemeentehuis te Lekkerkerk 
 
Aanwezig: 
Voorzitter: de heer F.J.J. Mone 
Leden: CDA: de heren K. Larooij en J.H. Verkerk 

 ChristenUnie: de heren A.H. van Dorp, C. Slob en A. Tom 
 D66: de dames E.J. Jaspers en M.J. van Noordt Wieringa en de heer J. van de Lagemaat 

 Gemeente Belang Schoonhoven: de heer P. Heerens en de dames A. van Buren-van der 
Heiden en G.J. Stuijt-van Vliet 

 Pro Krimpenerwaard: de heren J.R. Haagsma en A. Struijs 
 PvdA: de heer C. van der Graaf en de dames G.J. Goudriaan-de Vries en M.A.C. Willems 

 SGP: de heren J. Verburg en H.W. Wassink 
 VGBK: de heren P.J.S. van der Hek en W.J. Schoof 

 VVD: de heren C. Habben Jansen, K.S. Homminga, G.J.W. Hamel en R. van der Wilt 
College: burgemeester R.S. Cazemier en de wethouders de dames D. Blok en R. Boere, de heer J.P. 

Neven, mevrouw L. Sleeuwenhoek en de heer J. Vente. 
Griffie: de heer K.E. Driehuijs 
Ambtelijke 
Ondersteuning:  
Notulist: de heer A. de Krom, notuleerservice Dictum 
 

 

1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen van harte welkom.  
 

2. Vaststelling agenda  
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
3. Spreekrecht burgers 
Er zijn geen insprekers. 
 
4. Tweede tussentijdse rapportage 2017 
Bij de stukken zit ook de beantwoording van de technische vragen. 

 
De heer Struijs noemt het volgens de tweede rapportage positieve resultaat van 51.000 euro dat 
aanzienlijk minder is dan 367.000 euro en daarover vraagt hij helderheid. 
Uit de algemene reserve wordt weer een fors bedrag gehaald. Over de pensioenen van de wethouders wil 

hij een uitleg hebben. Die pensioenen worden voortdurend tot een bepaald niveau aangevuld en hij 
informeert wat dat betreft naar een vergelijking met de pensioenen van de ambtenaren. 
Met de ombuigingen ter waarde van 65.000 euro heeft hij moeite en die zijn ontstaan doordat het 
onderhoudsniveau van gemeentelijke gebouwen versobert, wat hij niet verstandig vindt. Daarom wil hij 

daarop een toelichting hebben. 
Volgens het college heeft de accountant een beoordeling van het collectief vraagafhankelijk vervoer 
achtergehouden en hij vraagt waarom die niet is gegeven. 
Vervolgens vraagt hij zich af of de armoede in de gemeente toeneemt gezien het toegenomen aantal 
kwijtscheldingen. 
De differentiatie in de afvalstoffenheffing vindt hij uitstekend. Het college schrijft dat de tarieven kunnen 
stijgen als er minder grijs afval wordt aangeboden. Hij pleit er echter voor de vaste kosten te verlagen 
als in totaliteit minder afval wordt aangeboden, wat een beloning voor de bewoners is. 

Hij heeft gevraagd om een onderscheid in de rioleringslasten. Agrariërs willen daaraan niet meebetalen 
omdat ze niet op de riolering lozen. De wethouder heeft dat beleid ontraden. Hij is met name 
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geïnteresseerd in het aantal niet-woningen, welke informatie het college niet geeft vanwege het 
privacyaspect. 
Burgerparticipatie is volgens het college nog niet echt van de grond gekomen, maar hij constateert dat 

dat ten dele wel zo is, omdat het inspreekrecht van inwoners is beperkt. 
De inhuurkosten voor personele bureaus bedragen728.000 euro welk bedrag hij wil laten afbouwen. Als 
dat structurele inhuur is wil hij daarvoor vaste krachten aannemen, omdat eigen personeel twee derde 
goedkoper is dan ingehuurd personeel. 
Verder wil hij inzicht in de jaarlijkse ongevallenrapportage, op welke vraag het college nog niet is 
ingegaan. 
Het college wil dit jaar tien initiatieven en activiteiten van jongeren honoreren, welke niet zijn ontplooid.  
Pro Krimpenerwaard wil verder het dekkingspercentage van de begraafrechten verhogen. 

Tot slot vraagt hij een toelichting op het nieuwe beleid ten bedrage van 150.000 euro ten aanzien van 
openbare orde en veiligheid. 

 
De heer Wassink is blij met de tussenrapportage en het corrigeren van een aantal omissies, bijvoorbeeld 
een aantal kredieten dat nu wel is opgenomen. 
Het plan met beschikbaar stellen van AED’s vindt hij fantastisch en hij vraagt welke instrumenten de raad 
heeft om meer ambulances beschikbaar te laten zijn. 
Verder valt hem de disproportionele ambtelijke inzet en van advocaten op een arbeidsintensief en 

complex dossier op. Daarvoor zijn extra middelen nodig. Daarmee heeft hij behoorlijk wat moeite en hij 
informeert naar de mogelijkheid om de kosten te verhalen of te voorkomen dat die in de toekomst 
gemaakt worden. 
De SGP gaat akkoord met de tussenrapportage. 
 
De heer Heerens is benieuwd naar de gemaakte kosten bij de rechtbank voor een bepaalde persoon. Als 
die zaak wordt gewonnen heeft hij de indruk dat de gemeente die kosten niet hoeft te betalen. 
Hij vraagt of de eenmalige kosten voor de voedselbank echt eenmalig zijn. 
 

De heer Van Dorp vindt de tussenrapportage een duidelijk stuk. Bladzijde 7 vermeldt een incidentele 
subsidieverstrekking aan kinderopvang en peuterspeelzalen, waarvan de dekking binnen het product 
plaatsvindt. Voorgesteld wordt om toch het subsidieplafond te verhogen om aan de rechtmatigheidseisen 
te voldoen. Daarop vraagt hij een toelichting. 
Bladzijde 11 vermeldt over het toekomstbestendig buitengebied dat ´gelet op de start van de 
Waardcommissie en voorbereiding van de omgevingsvisie het opstellen van de ontwikkelvisie 
buitengebied geïntegreerd wordt in de omgevingsvisie’. Ook daarop vraagt hij een toelichting. 
 

Wethouder Boere vermeldt dat in de begroting 900.000 uit de algemene reserve nodig is geacht om die 
sluitend te laten zijn. In de eerste bestuursrapportage was er een voordeel van 367.000 euro en nu van 
51.000 euro, zodat nog maar 482.000 euro uit de algemene reserve nodig is. 
De gemeente is verplicht om de pensioenvoorziening van gewezen wethouders op voldoende peil te 
houden, waarvoor er een voorziening moet zijn of een beroep moet worden gedaan op de algemene 
reserve. De accountant kijkt kritisch of die voorziening op hoogte is. Daarom kijkt het college of een 
storting nodig is. Het gaat in dezen om een incidentele bijdrage, omdat elk jaar wordt gekeken wat nodig 

is. 

De ombuiging van 65.000 euro bij het meerjarenonderhoudsplan gebouwen heeft te maken met het gaan 
van een hoog naar een iets lager onderhoudsniveau. Het college vindt dat doelmatig en goed onderhoud 
nodig is, wat niet van een heel hoog niveau hoeft te zijn.  
Het college weet dat 70 panden niet op de riolering zijn aangesloten, maar over wie het gaat mag het 
college niet benoemen in verband met de privacywetgeving. 
De heer Struijs wil slechts weten om welk aantal woningen en niet-woningen het gaat. 
Wethouder Boere zegt dat antwoord alsnog schriftelijk toe. 
Het subsidieplafond moeten worden opgehoogd vanwege de rechtmatigheid. Dekking vindt plaats vanuit 

een ander product, niet zijnde subsidies. 
 
Wethouder Blok memoreert dat is afgesproken een visie op het buitengebied te maken, onder andere om 
de landbouw te faciliteren, maar inmiddels is de gemeente ingehaald door een nieuwe wet en het 
burgerinitiatief van professor Bakker, die ingrediënten zijn voor de omgang met het buitengebied. Het 
college vindt het een goed voorstel om dat integraal aan te pakken. Het college is al bezig met de 
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voorbereiding van de omgevingsvisie en stelt dus een integrale aanpak voor, met input vanuit het veld. 
Twee processen doorlopen raadt het college af. 
 

Wethouder Neven deelt mee dat de gemeente minder inkomsten uit afvalstoffen heeft vanwege minder 
ledigingen. Hogere verwervingskosten zijn er omdat de gemeente door bijvoorbeeld het ophalen van 
plastic afval meer moet rijden. Het vermelde bedrag komt ten laste van de egalisatiereserve. 
Er zijn geen activiteiten vanuit de jeugd en het college zal er een schepje bovenop doen om dit jaar toch 
nog een aantal initiatieven te subsidiëren. 
 
Wethouder Sleeuwenhoek licht toe dat Connexxion een verklaring met oordeelsonthouding heeft en 
daardoor heeft de gemeente ook een verklaring met oordeelsonthouding. 

De heer Struijs meent dat dat in de toelichting meegenomen had kunnen worden. 
Wethouder Sleeuwenhoek bevestigt dat. Het ambulancevervoer valt onder de Zorgverzekeringswet en 

wordt door zorgverzekeraars betaald. Dat punt valt buiten de beïnvloeding van de gemeente. Het 
regionale ambulancevervoer doet zijn uiterste best, maar kan moeilijk personeel krijgen, waardoor zo nu 
en dan een tot twee ambulances uitvallen. In Rotterdam vallen er echter vijf per dag uit. 
De heer Wassink vraagt wat daaraan in de regio te doen is. 
Wethouder Sleeuwenhoek antwoordt dat daaraan op dit moment niets te doen is. Het college zet nu hard 
in op burgerhulpverlening en de inzet daarvan is binnen zes minuten aanwezig te zijn bij hartfalen. AED’s 

binnen kernen zijn 24 uur per dag bereikbaar. De brandweer heeft altijd een AED in de auto. Ambulances 
redden het echter niet om binnen zes minuten aanwezig te zijn. 
De heer Wassink stelt dat het op een andere manier naar het gebied kijken kan leiden tot een andere 
spreiding, wat de aanrijtijden kan beïnvloeden. 
Wethouder Sleeuwenhoek blijft dan ook met een personeelstekort zitten, waardoor de aanrijtijden niet 
altijd binnen 15 minuten mogelijk zijn. 
 
Wethouder Vente merkt op dat het college een besluit heeft genomen over een incidentele subsidie aan 
de voedselbank met betrekking tot de inrichting van het steunpunt. Het college heeft over structurele 

subsidie geen besluit genomen anders dat de raad daarover in de toekomst een besluit moet nemen. 
Een beter voorveld qua schuldhulpverlening kan ook aanleiding zijn tot meer kwijtscheldingen. Hij vindt 
het moeilijk te zeggen dat meer kwijtscheldingen te wijten zijn aan meer armoede. In december komt hij 
uitgebreid met de commissie te spreken over armoede naar aanleiding van het in juli gepresenteerde 
onderzoek. De commissie heeft gevraagd de raad voorstellen te doen over scenario’s voor het uitbreiden 
van het minimabeleid.  
 
Burgemeester Cazemier antwoordt dat het bedrag 150.000 euro te maken heeft met veranderingen in de 

zorg en huisvesting van mensen die intensieve zorg nodig hebben. Er is een gesprek met de corporaties 
daarover en het college werkt aan beleid en oplossingen. Daarvoor is eenmalig geld geraamd om daarop 
te kunnen inspelen. 
De disproportionele kosten op een bepaald dossier hebben te maken met externe advieskosten. Het 
betreft specifieke jurisprudentie waarin eigen medewerkers onvoldoende thuis zijn. Bezien wordt hoe die 
kosten zoveel mogelijk te beperken zijn, maar het college wil ook zo goed mogelijk besluiten nemen die 
bij andere rechtbanken en instanties stand houden. 

De heer Wassink verzoekt om een uitsplitsing tussen juridische kosten en kosten van ambtelijke inzet. 

Burgemeester Cazemier reageert dat het recht bepaalde opties toekent, waarin veelal niet een 
inhoudelijke toets op zit. Hij kan de ambtelijke uren doorgeven. Waar er rechten bestaan heeft de 
gemeente die echter te respecteren. 
 
De heer Heerens begrijpt dat via de gemeente geld gaat naar bestuursondersteuning in Sint-Maarten, 
maar dat men daar aangeeft dat Nederland zich niet in de controle op gelden mag mengen. Wellicht is er 
dus de kans dat de gemeente het geld voor niets geeft en anderzijds gaat het ook om precedentwerking. 
Hij zou denken dat het geld beter naar hongerend Afrika kan. 

Burgemeester Cazemier wil niet te royaal zijn, omdat ook privé personen al geld hebben gegeven. Het is 
echter ook een ongekende ramp en daartussen is een afweging gemaakt. Het geld wordt overgemaakt 
via het Rode Kruis of BZK en dat moet op een goede manier besteed worden, aan de mensen die het het 
meest nodig hebben. Hij denkt dat de ramp het rechtvaardigt dat ook de gemeente Krimpenerwaard zich 
van de beste kant laat zien. 
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De heer Struijs ondersteunt het pleidooi van de heer Heerens en stelt voor de verkeersonveiligheid in 
kaart te brengen en passende maatregelen te nemen. Hij herhaalt daarom zijn vraag over het toesturen 
van de ongevallenrapportage. 

Wethouder Nevens heeft die niet en zal bespreken of die te maken is. Alle ongevallen uit de laatste tien 
jaar staan op de website ongelukken.nl. 
 
5. Meerjarenbegroting 2018-2021 
De heer Larooij wil de marktanalyse van de SVHW ontvangen. Nieuwe initiatieven voor woningbouw 
worden door ambtelijke ondersteuning gefaciliteerd. Hij vraagt hoeveel van de 3.000 woningen nieuwe 
initiatieven zijn. 
 

Mevrouw Willems ziet dat activiteiten niet meer zijn opgenomen in de begroting vanwege vernummering. 
Zij vraagt of alles wat is verdwenen ten opzichte van de vorige begroting is gerealiseerd. 

Pagina 30 vermeldt het benutten en bevorderen van bedrijfsvoering in het kader van de adaptieve 
landbouw en daarop vraagt zij een toelichting. 
 
Mevrouw Van Noordt Wieringa wil bij vraag 130 weten of de indicator concreet te maken is. Wat betreft 
vraag 144 is zij benieuwd in hoeverre binnenvaart voor de Krimpenerwaard economisch belangrijk is. 
Wat opvalt op bladzijde 64/65 is dat Krimpenerwaard een zeer veilige gemeente is. maar gezien het 

aantal vernielingen en HALT-verwijzingen schrikt zij nogal. 
Hernieuwbare elektriciteit is dermate afwijkend van de landelijke norm dat zij zich afvraagt of het 
vermelde getal juist is. 
In deze moderne tijd wordt veel meer digitaal gedaan, maar nog niet overal is het internet 100% en 
daarover vraagt zij nadere uitleg. 
 
De heer Wassink weet wat er met betrekking tot riolering niet kan, maar zoekt naar wat wel kan. 
Bij de Kadernota heeft de SGP een motie over hondenbelasting ingetrokken, omdat het college daaraan 
invulling zou geven, maar het heeft dat niet gedaan. Hij vraagt of dat voorstel nog kan worden verwacht. 

 
De heer Van der Hek kondigt zijn bijdrage bij de algemene beschouwingen aan. 
 
De heer Heerens informeert naar de mogelijkheid om in volgende jaren de consequenties van de 
septembercirculaire mee te nemen bij de begroting, bijvoorbeeld op twee A4’tjes. 
Het valt hem tegen dat er weinig initiatieven bij de jongeren vandaan komen. 
Hij raadt aan alle brandweerkazernes in verband met vrijwilligers te behouden. Wellicht zijn mensen te 
stimuleren met de brandweer aan de slag te gaan, bijvoorbeeld door het omscholen van 55+’ers. 

Verder is hij verontrust dat technische mensen niet te vinden zijn. Het leerlingenaantal loopt met een 
derde terug. De scholen doen hun best. Het Schoonhovens College kijkt of mbo-2 en mbo-3-opleidingen 
van de grond te krijgen zijn. Bij de Zilvervakschool wordt gekeken naar mogelijkheden om het 
leerlingentaantal op peil te houden. Hij vraagt wat het college in dezen kan doen. 
De gemeente is al een hele tijd bezig met het glasvezelnetwerk en hij houdt een pleidooi om dat al jaren 
lopende probleem op te lossen, tenzij dat veel geld kost.  
Verder pleit hij ervoor het VVV-kantoor bij de leegstaande Veerport in Schoonhoven te vestigen. 

 

De heer Habben Jansen vindt de begroting ten opzichte van eerdere jaren beter leesbaar en concludeert 
dat de VVD haar vragen meer SMART had moeten stellen. 
Gevraagd is om aan te geven welk aantal ongevallen er jaarlijks plaatsvindt en of er de laatste jaren 
meer of minder ongevallen plaatsvinden. 
Het antwoord op vraag 30 vermeldt dat de lagere uitgaven aan een gevolg zijn van lagere kapitaallasten. 
Hij vraagt daarop of wel voldoende rekening is gehouden met vervangingsinvesteringen. 
Vraag 34 gaat over het meerjarenprogramma landbouw, waarbij in het antwoord alleen is ingegaan op de 
notitie adaptieve landbouw. Het gaat echter om meer dan dat, bijvoorbeeld ook reguliere landbouw en of 

die meer te stimuleren is. 
Vraag 36 betreft glasvezelnetwerken en snel internet. Het college is het bekend dat 6% geen snel 
internet heeft. Dat lijkt hem een vrij laag percentage gezien het aantal klagers. Hij wil van het college 
daarover meer informatie . 
Bladzijde 64 vermeldt bruto gemeentelijk product en hij vraagt aan welke knoppen de gemeente kan 
draaien om dat te laten stijgen. 
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De heer Van Dorp complimenteert het college met de begroting en met de goede kant opgaande trend. 
Het viel hem op dat dit jaar geen risico is opgenomen voor verbonden partijen, terwijl dat bedrag vorig 

jaar nog 400.000 euro was. 
Er is een fors risico op het gebied van het sociaal domein en hij vraagt of dat verband houdt met de 
afname van de bijdrage tot 800.000 euro in 2022. De vraag is of dat te bereiken is zonder aanvullende 
maatregelen. 
De paragraaf duurzaamheid is een goed initiatief van het college. Er is een duidelijk overzicht van 
indicatoren. Wat betreft verkeersveiligheid scoort de gemeente groen, maar daarover is herhaaldelijk 
gesproken in de afgelopen maanden. Het gaat dan ook om indicatoren uit 2015 en soms uit 2012. 
Wellicht zijn er best recentere cijfers, zoals over de hoeveelheid restafval en de niet-wekelijkse sporters. 

 
De heer Struijs hoorde wethouder Boere in de presentatie tegen de pers zeggen dat de woonlasten laag 

zijn, wat hem verbaast. De lokale lasten zijn namelijk hoger dan het landelijk gemiddelde. Hij vraagt 
waarom geen gebruik is gemaakt van een raadsbrief om de wijzigingen in de gepresenteerde begroting 
te vermelden. Bij toeval kwam hij erachter dat de hondenbelasting in tien jaar wordt afgebouwd. Wellicht 
zijn er meer soortgelijke aanpassingen die de raad moet weten. 
De besluiten van de voormalige gemeenten zijn verwerkt in de afgelopen begrotingen en daarbij kwamen 
wat lijken uit de kast. De gemeente is namelijk geconfronteerd met ingrijpende bouwplannen waarover 

de raad vooraf niet is geïnformeerd. Hij vraagt op welke wijze de toenmalige colleges daarmee zijn 
omgegaan. In het laatste zelfstandige jaar mochten gemeenten geen ingrijpende uitgaven doen, zonder 
de andere gemeenten daarover te informeren. Dat wil hij laten onderzoeken en als het college daartoe 
niet bereid is verzoekt hij de argumenten daartoe kenbaar te maken.  
Het college stelt dat de lastenverhoging lager is dan de inflatie. Dat kan ook niet anders, omdat de lasten 
de eerste jaren na de herindeling fors zijn toegenomen. Hij vraagt of het college bereid is om de 
inflatiecorrectie met betrekking tot de lastendruk achterwege te laten. 
De lokale lasten bedragen meer dan het landelijk gemiddelde. Voor 2018 is het positieve saldo 
7.000 euro, hetgeen minimaal en discutabel is. Dat bedrag is onder andere ontstaan door vertragende 

uitvoering van investeringsprogramma’s. Onduidelijk is of de indexering van 1,4% op alle posten is 
toegepast, terwijl dat wel in de Meicirculaire is opgenomen. Een structurele besparing van 800.000 euro 
is er op het sociaal domein, terwijl iedereen kan weten dat de voorzieningen karig zijn en niet in de pas 
lopen met omliggende gemeenten. Hij vraagt om een toelichting op hoe het positieve saldo van 7.000 
euro rekening houdend daarmee kan standhouden. 
Een bezuiniging van 100.000 euro op het minimabeleid wordt toegepast om de begroting sluitend te 
maken. Hij vraagt of de afbouw van de hondenbelasting in tien jaar in de begroting is verwerkt. Ook 
vraagt hij of de 7.000 euro stand houdt bij het versobering van het onderhoudsniveau. 

Het dekkingspercentage bij de lijkbezorgingsrechten moet volgens hem verhoogd worden en nu wordt 
volgens hem een greep uit de reserveringen en de kapitaallasten hiervoor gedaan. 
Het college heeft zich ten doel gesteld de personeelskosten tot maximaal 95% van de personeelskosten 
van voor de herindeling terug te brengen, welk percentage in 2015 al is gehaald. Het gaat dan om de 
kosten exclusief de kosten van de externen. Hij informeert naar de kosten van personeel, inclusief extern 
personeel in percentages naar de doelstelling van 2015. 
Uit de evaluatie van de boa’s uit 2016 blijkt dat er onvoldoende juridische capaciteit is om hen te 

ondersteunen. De politiecapaciteit is in de Krimpenerwaard voldoende om het team draaiende te houden. 

Daarover wil hij de opvatting van de burgemeester weten. 
Het bespreken van het subsidiejaarplan in een aparte commissievergadering is niet gebeurd. De nullijn is 
voor subsidies het uitgangspunt. Alleen worden subsidiegelden geïndexeerd. Het college schrijft dat 
organisaties geen structurele bijdrage krijgen. 
De heer Schoof doet een dringend beroep op de voorzitter om de heer Struijs zich aan de afspraken over 
de vergaderorde te houden. 
De voorzitter vindt het niet de bedoeling om nu al mondelinge algemene beschouwingen te houden.  
De heer Struijs heeft zijn vragen al maandag ingeleverd opdat ze vandaag beantwoord worden. 

De voorzitter reageert dat vragen schriftelijk beantwoord worden. Op antwoorden die niet bevallen kan in 
tweede termijn nader worden ingegaan. 
De heer Hamel ondersteunt dat. Het is juist de bedoeling om in de raadsvergadering een debat te hebben 
over de collegebeantwoording. 
De heer Struijs betreurt het geen levendig debat in de commissievergadering over vragen te kunnen 
voeren. Hij heeft niet anders gedaan dan een toelichting gevraagd. Als andere partijen vinden dat het 
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muisstil moet worden in de commissievergadering werkt hij onder protest daaraan mee. 
De heer Van Dorp wijst op een evaluatie van het behandelproces, maar wil voor nu vasthouden aan 
gemaakte afspraken. 

 
Wethouder Boere denkt dat er wat betreft rioolrechten risico’s zijn voor niet aangesloten panden. Op wat 
dat betreft niet en wel kan heeft het college al antwoord gegeven.  
Bij de verordening staat een scenario voor hondenbelasting, waarbij de consequenties van afbouw in tien 
jaar staat. Er wordt nog een ander scenario over afbouw in drie jaar toegevoegd, dat zo snel mogelijk op 
iBabs verschijnt. 
De afspraak is gemaakt om de Septembercirculaire niet bij de begroting te betrekken, maar die komt wel 
voor het einde van dit jaar met daarbij de consequenties. 

Het college gaat niet vrijval van kapitaallasten in een aparte reserve of voorziening stoppen voor 
herinvesteringen. Dat zou een verzwaring van de lasten zijn. 

De heer Habben Jansen constateert dat er voor sportvoorzieningen geen beheerplan is. 
Wethouder Boere stelt dat er wel een beheerplan is dat wordt geactualiseerd. Ook de financiën worden 
geactualiseerd. Kapitaallasten worden niet gereserveerd voor het volgende beheerplan. 
Wat betreft verbonden partijen zijn factsheets ontwikkeld. Er is steeds meer grip op verbonden partijen, 
zodat het risico is verlaagd. Er wordt ambtelijk goed gekeken hoe het risico in elkaar zit. 
Het risico van het sociaal domein is verhoogd, omdat de reserve sociaal domein bijna opgemaakt is aan 

investeringen. Als men niet meer uit de reserve kan putten moet de gemeente zorgen dat het 
weerstandsvermogen op orde is. 
De vragen van Pro Krimpenerwaard worden schriftelijk beantwoord, zoals ook de schriftelijke vragen van 
andere partijen. Bij de algemene beschouwen wil zij daarop ingaan. 
Er is geen marktanalyse van de SVHW. Er is wel een loket-website, waarop waarden van woningen 
bekeken kunnen worden. 
De heer Larooij heeft in vraag 67 gevraagd naar een onderbouwing van 2% bij SVHW, waarbij werd 
gesteld dat die uit de marktanalyse komt.  
Wethouder Boere licht toe dat die 2% door een onroerend goed waarderingskamer is vastgesteld. De 

opbrengst van de Woz-waarden is nu 2% gestegen en dat is voor het volgende jaar het ijkmoment. 
 
Wethouder Neven gaat in op de vraag van D66 over een indicator. Het college heeft zelf nog geen keuze 
gemaakt en moet daarover nog nadenken vanwege herinrichtingen. Na een herinrichting kan men de 
verkeersintensiteit meten en of de snelheid toe- of afneemt. Dat gaat het college niet bij elke 
herinrichting doen. De gemeten snelheid is altijd af te lezen uit Tomtom-gegevens. Er is nog geen keuze 
gemaakt, maar dat wordt wel een keer gedaan en die moet goed weer te geven zijn. 
Het cijfer van hernieuwbare elektriciteit dateert uit 2015. De indicatoren zijn van 

waarstaatjegemeente.nl, die wel eens gedateerd zijn, bijvoorbeeld uit 2012. Er worden wel slagen 
gemaakt als er nieuwe gegevens zijn. 
De gemeente beschikt over bijna geen windenergie, biomassa en waterkracht, zodat slechts zonne-
energie overblijft. In verhouding tot andere gebieden in Nederland heeft de Krimpenerwaard weinig 
duurzame energie mogelijkheden. Waar wel mogelijkheden zijn probeert de gemeente beleid te maken, 
zoals voor zonne-energie. In dezen gaat het om een indicator uit 2015. Op duurzaamheid wil het college 
wel slagen gaan maken.  

De vraag over de bijdrage van 800.000 euro aan het sociaal domein wordt schriftelijk beantwoord. 

 
Wethouder Blok gaat in op de vraag van het CDA over woningbouwplannen. De raad krijgt daarover 
informatie. Tot 2024 zijn 1.400 woningen in de harde plannen vanaf 2015 opgenomen. Het college schat 
in dat 700 woningen gekoppeld aan bekende ontwikkelingen. Voor nieuwe initiatieven zijn er 700 
woningen beschikbaar. De woonvisie gaat tot 2030. Tot 2024 kan men tot ongeveer 2.000 woningen 
gaan. Er is dus zeker ruimte voor planvorming. 
 
Wethouder Vente gaat in op de vraag van de PvdA over wat het college bedoelt bij het voorstel over 

adaptieve landbouw. Dat voorstel komt in januari. Bij adaptieve landbouw is het gezien de beperkingen 
van belang of er verdienmodellen denkbaar zijn zonder schaalvergroting. 
Cijfers over de binnenvaart heeft hij niet. Tussen Kerst en Oud en Nieuw liggen er voor de rede van 
Ouderkerk vele tientallen binnenvaartschepen. Er zijn ook veel rederijen, zodat men kan zien dat het een 
belangrijke sector is voor de Krimpenerwaard. Cijfers van de brancheorganisatie worden de commissie 
toegezonden, zodra die beschikbaar zijn. 
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Binnen deze collegeperiode kan de raad over de rol van de gemeente bij snel internet spreken. 
Het leerwerkhuis is zeer belangrijk en daarbij gaat de gemeente met alle scholen iets doen. Om 
leerlingen geïnteresseerd te krijgen heeft de gemeente in het westen van de Krimpenerwaard samen met 

de gemeente Krimpen aan de IJssel lagere schoolleerlingen kennis laten maken met techniek door lessen 
met techniek en bedrijfsbezoeken. Die praktijk wil het college over de hele Krimpenerwaard uitrollen. 
Cijfers over snel internet zijn gebaseerd op een provinciaal onderzoek naar snel internet in het 
buitengebied. De Krimpenerwaard heeft een uitgebreid buitengebied met heel veel burgerwoningen. 
Bij het bruto gemeentelijk product is te draaien aan woningbouw en bedrijfsvestiging. Via de MRDH 
kunnen bedrijfsvestigingen vanuit de Rotterdamse regio in de Krimpenerwaard mogelijk worden. 
 
Wethouder Sleeuwenhoek gaat in op de vraag over de cijfers van niet wekelijkse sporters uit 2012. De 

gezondheidsmonitor van de GGD komt uit 2012. Er was in 2016 een nieuw onderzoek, maar de cijfers 
daarvan zijn nog niet vergelijkbaar met 2012 en daar wordt op dit moment aan gewerkt. 

 
Burgemeester Cazemier deelt mee dat de Krimpenerwaard negatief scoort in de vergelijking van HALT-
vewijzingen in plattelandsgemeenten. In de vergelijking van 50.000- en 100.000-gemeenten scoort de 
gemeente wat dat betreft weer wel positief.  
In 2016 is ook voor boa´s de mogelijkheid geopend om HALT-verwijzingen op te nemen en daarvan is 
ook gebruik gemaakt. Boa’s kunnen dus doorverwijzen naar Bureau HALT. 

Met de oproep om alle brandweerkazernes te houden is hij het eens. De inzet van vrijwilligers is 
onontbeerlijk en zeer hoog te schatten en te prijzen. Tijdens de veiligheidsavond is door meerdere 
fracties zorg uitgesproken over budgetten voor oefening en opleiding. Van de regionaal commandant 
heeft hij begrepen dat in de eerstkomende algemeen bestuursvergadering een voorstel zal worden 
gedaan om incidenteel extra budget toe te kennen, opdat de ontstane achterstand in opleiding en de 
wachtlijst kunnen worden ingelopen. 
 
Wethouder Boere gaat in op de vraag van de PvdA. Wat in 2017 niet is gerealiseerd wordt met pijltjes 
naar 2018 doorverwezen. Alles wat niet meer correspondeert met voorgaande begrotingen is gerealiseerd 

en afgedaan. Als iets niet in de begroting staat en wel in een vorige begroting stond mag men aannemen 
dat daarmee iets is gedaan. 
 
Mevrouw Van Noordt Wieringa informeert naar het aantal leerplichtigen dat thuiszit. 
Wethouder Neven verwijst daarvoor naar een raadsinformatiebrief. Het aantal is hoger, maar daar is 
aandacht voor vanuit leerplicht. 
 
De heer Heerens is benieuwd naar glasvezelnetwerk en wil internet beter laten verspreiden. 

Hij is blij met het gegeven antwoord over het leerwerkhuis, omdat het goed is dat technisch onderwijs 
weer bekend wordt. De praktijk dient wat hem betreft zo snel mogelijk uitgebreid worden naar de 
oostelijke kant van de Krimpenerwaard. 
Is het bekend in hoeverre men al bezig is met de verbreding naar mbo-2 en mbo-3? 
Wethouder Vente laat weten dat de eerste start met mbo-2 en mbo-3 volgend jaar wordt gemaakt in de 
gehele gemeente.  
Er komt een uitgebreide presentatie over scenario’s met snel internet in het buitengebied. Daarbij kan de 

raad een keuze maken tussen faciliteren en daarin investeren. 

 
De heer Van Dorp heeft wethouder Boere horen zeggen dat er geen risico meer is voor de verbonden 
partijen, met name verwijzend naar de nota die de raad nog moet vaststellen.  
Ook heeft hij wethouder Neven horen zeggen dat indicatoren, voor zover achterhaald, volgend jaar 
worden vernieuwd voor zover dat kan. 
Wethouder Boere heeft niet gezegd dat er bij verbonden partijen geen risico’s meer zijn. Het risico is wel 
verlaagd vanwege gemaakte factsheets. 
Het weerstandsvermogen heeft geen verband met 800.000 euro. Investeringen moeten in enig jaar 

terugkomen in minder kosten voor de gemeente. 
 
De heer Struijs weet dat de RDOG/GGD zit met een tekort heeft van 2,1 miljoen euro en een structureel 
tekort van 800.000 euro. Hij vraagt op welke wijze die in de begroting worden verwerkt en hoe de 
wethouder dan nog het positieve saldo van 7.000 euro in stand houdt. 
Wethouder Boere wijst erop dat er ook positieve baten zijn en men moet kijken naar een totaalplaatje. In 
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de begroting is de RDOG nog niet meegenomen. Positieve en negatieve zaken kunnen wellicht tegen 
elkaar wegvallen. 
 

6. Verordening gemeentelijke woonlasten 2018 
De heer Struijs stelt vast dat de storting in ondergrondse containers in geen enkele verhouding staat tot 
de tarieven voor kliko’s van 140 en 240 liter. Hij vraagt daarom de tarieven voor ondergrondse 
containers te verlagen. 
 
Wethouder Neven heeft naar inhoud van zakken gekeken en die vergeleken met de minicontainers. 
 
7. Belastingverordeningen 2018 

De heer Struijs heeft bedenkingen bij enkele verordeningen en komt daarop terug in de 
raadsvergadering. 

 
De heer Van Dorp heeft behoefte aan toelichting op tarieven op kabels en leidingen. Wat betreft de 
tarieven voor evenementen kan hij niet inschatten welke impact die hebben.  
 
Wethouder Boere heeft gekeken welke impact het heeft als kabels en leidingen meegenomen worden in 
een ontwikkeling van het aanleggen van een straat. Er is daarom iets opgenomen dat men daaraan geen 

extra geld kwijt is. Gekeken is wat nodig is. Het college wil dat werk aan kabels en leidingen meegaat 
met het straatwerk. Gaat de straat een maand daarna open, dan moet er betaald worden voor het 
straatwerk en dat is een wijziging. Vanwege een lager legestarief met terugwerkende kracht hoeft echter 
niet terugbetaald te worden vanwege een nog te ontvangen bedrag. 
 
Burgemeester Cazemier maakt onderscheid in A-, B- en C-vergunningen. Eén C-evenement betreft de 
Zilverdag in Schoonhoven waar tienduizenden mensen op af komen. Voor het overige betreft het meest 
A-vergunningen waarvan de leges meevallen. De ontwikkeling in evenementenleges moet hij nagaan. 
De heer Van Dorp gaat het met name om het verschil tussen het vorige en nieuwe te betalen bedrag. 

 
8. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 21.56 uur en dankt de aanwezigen voor hun beraadslagingen.  
 
Aldus vastgesteld in de openbare raadscommissievergadering Samenleving, Bestuur, Beheer en Verkeer 
van de gemeente Krimpenerwaard, gehouden op 21 november 2017. 
 
 

 
 
De griffier,        De voorzitter 
 
Aldus vastgesteld in de openbare raadscommissievergadering Ruimte en Financiën van de gemeente 
Krimpenerwaard, gehouden op 28 november 2017. 
 

 

 
 
De griffier,        De voorzitter, 


